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Ministrul Economiei: România va deveni un hub important atât logistic, cât şi economic 
pentru reconstrucţia Ucrainei 
 

Strategia pentru industria de apărare a avut în vedere o abordarea integrată, dar şi 
poziţionarea României ca exportator de produse militare - şi nu doar un utilizator al 
acestora, a afirmat miercuri ministrul Economiei, Florin Spătaru. 
 
"România va deveni un hub important, atât logistic, cât şi economic pentru reconstrucţia 
Ucrainei. Pe de altă parte, strategiile de dezvoltare ţin cont de oportunitate, dar ele 
vizează o dezvoltare pe termen mult mai lung, pentru că de aceea trebuie să analizăm 
cum facem această dezvoltare, unde punem banii, în aşa fel încât aceste investiţii să fie 
sustenabile pe 20, 30, 40, 50 de ani şi nu numai, luând în calcul un necesar, o cerinţă, 
într-un conflict care sperăm că se va termina cât mai curând. De aceea, când am 
discutat de strategia pentru industria de apărare, am discutat de abordarea integrată, 
restructurarea, repoziţionarea acestei industrii şi, mai mult decât atât, poziţionarea 
României ca exportator de produse militare - şi nu doar un utilizator a acestor produse 
militare", a susţinut Spătaru, la conferinţa "România - Strategia dezvoltării", organizată 
de Ziarul Bursa. 
 
Ministrul Economiei a mai făcut referire, în cadrul conferinţei, la strategia de dezvoltare 
economică a României. 
 
"Cred că începem să gândim pe termen lung şi, din această perspectivă, vă pot spune 
că la Ministerul Economiei avem câteva rezultate în 2022, 2023. Avem o strategie pe 
competitivitate, care e în stadiu final, dar avem un instrument financiar care a fost 
accesat de mai multe companii pentru creşterea competitivităţii. Avem o strategie pe 
economie circulară care a fost adoptată în Guvern. În septembrie vom avea un plan de 
acţiune pentru implementarea acestei strategii pe economie circulară, dar avem 47 de 
companii care deja au accesat fondurile, iar în aceste zile semnez contractele de 
finanţare pentru proiecte de minimis, pentru dezvoltarea economiei circulare. Avem o 
strategie pentru industria de apărare, care în acest moment este elaborată, urmează să 
fie analizată şi să fie adoptată", a adăugat ministrul. 
 
El a subliniat că România a mai avut o strategie de dezvoltare industrială 2014 - 2015, 
însă rezultatul a fost "prea puţin vizibil". 
 



"Este adevărat, avem industrie, dar suntem în momentul în care discutăm despre 
retehnologizare, Industria 4.0. Suntem în momentul în care discutăm de criza 
energetică şi de modalitatea în care aceste companii vor reuşi să îşi asigure investiţiile 
pentru perioada următoare, pentru a îndeplini obiectivele majore care ţin de 
decarbonare, care ţin de eficienţă energetică, care ţin de un întreg lanţ de valoare, care 
respectă acelaşi principii", a adăugat Florin Spătaru. AGERPRES/(A - autor: Nicoleta 
Bănciulea, editor: Oana Tilică, editor online: Ady Ivaşcu) 
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Industria României poate fi un pol de sustenabilitate pentru piaţa unică europeană 
(ministru) 
 

Susţinerea unor industrii strategice, de baz ă, pentru crearea unor lan ţuri de 
valoare, reprezint ă priorit ăţi pentru perioada urm ătoare, astfel încât industria 
României s ă devin ă pol de sustenabilitate pentru pia ţa unic ă european ă, a afirmat 
miercuri ministrul Economiei, Florin Sp ătaru.  
 
"La Ministerul Economiei am propus, se va regăsi în programul de guvernare, câteva 
lucruri esenţiale: susţinerea unor industrii strategice - şi aici vorbim de bază, vorbim de 
metalurgie, vorbim de producţia de aluminiu, vorbim de tot ce înseamnă producţie de 
bază pentru crearea acestor lanţuri de valoare. Vorbim de susţinerea producătorilor de 
echipamente energetice, pentru că vorbim în acest moment de independenţă 
energetică, de crearea de parcuri eoliene, de parcuri fotovoltaice, dar cu produse care 
nu se realizează în Europa, nu vorbesc că nu se realizează în România. Tocmai de 
aceea, aceste proiecte trebuie susţinute corespunzător. Vorbim de electromobilitate - şi 
atunci avem cele două zone esenţiale care vor fi susţinute: producţia de baterii, 
producţia de semiconductori şi de echipamente electrice", a susţinut Spătaru, la 
conferinţa "România - Strategia dezvoltării", organizată de Ziarul Bursa. 
 
Ministrul Economiei a mai făcut referire la unele proiecte propuse, la Ministerul 
Economiei, care au fost finalizate sau sunt în curs de finalizare în perioada imediat 
următoare. 
 
"Vorbim, de asemenea, de readucerea industriei ca pol de sustenabilitate pentru piaţa 
unică europeană, în care România va juca un rol important. Nu, n-aş vrea să fac referire 
la faptul că am putea. Nu, vom juca un rol important, iar pentru asta am propus 
Programul de industrializare pe bază de licenţă, pentru a putea susţine cu noile 



tehnologii dezvoltarea industrială dar, în acelaşi timp, aceste proiecte să ducă şi la 
concretizarea unor hub-uri de inovare pentru dezvoltarea ulterioară. Aşa văd 
dezvoltarea economică în perioada următoare. Sunt proiecte concrete pe care noi, la 
Ministerul Economiei, le-am propus, se regăsesc în documentele programatice - şi o 
parte sunt în curs de finalizare sau au fost realizate, o parte vor fi finalizate în perioada 
imediat următoare, până la sfârşitul anului 2024", a mai spus ministrul. AGERPRES/(A - 
autor: Nicoleta Bănciulea, editor: Oana Tilică, editor online: Simona Aruştei) 
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Ministrul Economiei: Soţia mea nu face grevă pentru salariu, ci pentru că în educaţie 
avem nevoie de o transformare 
 

Încurajarea dialogului dintre Guvern şi sindicate trebuie s ă fie o prioritate, pentru 
dezamorsarea grevei personalului din înv ăţământ, deoarece suntem în situa ţia în 
care am trecut peste o perioad ă pandemic ă, am făcut cursuri online, sunt 
genera ţii care au goluri în educa ţie, care trebuie acoperite, a afirmat miercuri 
ministrul Economiei, Florin Sp ătaru.  
 
"Cunosc problematica educaţiei, pentru că soţia mea lucrează în domeniul educaţional. 
Nu vorbim doar de salarizare, pentru că lista revendicărilor în această grevă e mult mai 
mare - şi cred că ar trebui discutată corespunzător, pentru că aici vorbim de 
subfinanţare, vorbim de statutul profesorilor, vorbim de mult mai multe lucruri decât 
salarizare. Soţia mea nu face grevă pentru a creşte salariile, ci pentru că în educaţie 
avem nevoie de o transformare tocmai pentru a ne pregăti pentru viitor. Copiii nu trebuie 
să sufere. Asta este foarte important şi, tocmai de aceea, încurajarea dialogului şi a 
discuţiilor între Guvern şi sindicate trebuie să fie o prioritate, pentru că suntem în 
situaţia în care am trecut peste o perioadă pandemică, am făcut cursuri online, sunt 
generaţii care au goluri în educaţie, care trebuie acoperite", a susţinut Spătaru, la 
conferinţa "România - Strategia dezvoltării", organizată de Ziarul Bursa. 
 
El a subliniat că o grevă şi prelungirea perioadei de examinare, cu efect imediat asupra 
copiilor, "trebuie tratate foarte serios". 
 
"Continuarea dialogului şi găsirea unei soluţii concrete de a rezolva această situaţie 
trebuie analizată şi prioritizată în perioada imediat următoare pentru ca acei copii să nu 
sufere, pentru a putea avea generaţii care să nu-şi aducă aminte după ani de zile că au 
trecut printr-o situaţie critică şi nu ştiu ce se întâmplă mâine cu ei, când vor trebui să fie 
admişi la liceu, să dea acele evaluări naţionale, să poată să îşi continue activitatea 



educaţională aşa cum trebuie", a mai spus ministrul. 
 
Greva generală din învăţământ a fost declanşată luni, 22 mai, când peste 150.000 de 
cadre didactice şi circa 70.000 personal didactic auxiliar şi nedidactic au recurs la 
această formă de protest. AGERPRES/(A - autor: Nicoleta Bănciulea, editor: Oana 
Tilică, editor online: Simona Aruştei) 

 


